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Zápisnica zo zasadania 1. komory Snemu SAV, ktoré sa konalo dňa 3. februára 2025 od 13:00 hod. 

hybridnou formou v učebni Výpočtového strediska SAV na Patrónke v Bratislave  

 

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny 

Program: 

1. Otvorenie  

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Voľba pracovných komisií (mandátovej a návrhovej) 

4. Diskusia členov komory s kandidátmi na členov P SAV vo funkčnom období 2025 – 2029 

5. Rôzne 

6. Záver 

 

K bodu 1 

Zasadanie otvorila predsedníčka 1. komory snemu K. Gmucová o 13:00 hod.  

K bodu 2 

S programom vyjadrili prítomní jednomyseľný súhlas. 

K bodu 3 

Za zapisovateľa a predsedu návrhovej komisie bol určený K. Nemoga, za overovateľa a predsedu 

mandátovej komisie M. Kadúc. 

K bodu 4 

Životopisy kandidátov a ich predstavy o pôsobení v P SAV v prípade zvolenia boli členom komory 
známe z povinne predkladaných materiálov, preto obsah úvodných prezentácií nebudeme 

podrobnejšie uvádzať.  

Z diskusií s kandidátmi vyberáme:  

Irena Gejdoš Janotová  – Fyzikálny ústavu SAV, v. v. i. Prítomných oboznámila so svojou vedeckou 

kariérou a predstavami o pôsobení v P SAV. Zameranie kandidátky je smerované na riadenie ľudských 
zdrojov (nielen mladí vedci, ale všetci pracovníci, mentoring, poradenstvo, školenia, dlhodobá 
motivácia, duševné zdravie, vzdelávanie, internacionalizácia, dlhodobé benefity, leadership, 

teambuilding, ...).  

K. Nemoga: Prekonávame veľa administratívnych problémov pri prijímaní pracovníkov z tretích krajín. 

Ocenili by sme pomoc P SAV. Odpoveď: Áno, budem sa snažiť v tejto oblasti pomôcť. 

M. Tyšler: Aké sú Vaše osobné priority? Odpoveď:  1. analýza stavu, 2. stanoviť ciele, pomenovať hlavné 
problémy. Časť problematiky, o ktorej hovoríme, má už svoje poradenstvo na WEBe. 

K. Iždinský: Členstvo v P SAV je určitý vrchol kariéry, treba byť oboznámený s prostredím, obvykle 

kandidujú členovia snemu či riaditelia. Nie je to pre vás priskoro? Odpoveď: Mám/máme tím 
odborníkov, o ktorých sa môžem oprieť. Je to ale hendikep, ktorého som si vedomá. 

I. Broska: Aký je podľa Vás merateľný ukazovateľ výkonu? Napríklad pri mladých pracovníkoch. 

Odpoveď: Budem mať skupinu odborníkov, o ktorých sa budem môcť oprieť.  
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K. Iždinský: Aký je Váš názor na mzdovú reformu? Odpoveď: Budem sa snažiť robiť všetko pre 
zabezpečenie viac prostriedkov pre SAV. K. Iždinský: Myslel som na prerozdeľovanie prostriedkov, čiže 
vnútorné spravodlivé prerozdelenie. K. Gmucová: Bude si treba naštudovať všetky dokumenty SAV, 
pomôže to pri výkone funkcie. Odpoveď: Mzdová politika by nemala byť len v rukách riaditeľov. 

M. Ťapajna: Aké máte konkrétne plány? Napríklad pomôcť s ubytovaním pre postdokov. Odpoveď: Je 

to problém plánovania kariérneho rastu. Treba nájsť aj externé ubytovacie kapacity. 

 

Pavol Hvizdoš  – riaditeľ Ústavu materiálového výskumu SAV, v. v. i. v Košiciach (fyzik, 8 rokov 

v zahraničí, od 2014 riaditeľ ústavu). Zvolený kandidát na predsedu SAV M. Venhart s ním počíta na 
miesto podpredsedu pre 1. oddelenie vied,  má ambíciu zabezpečiť dobrú komunikáciu v SAV (riaditelia 

s P SAV), ale aj SAV s vysokými školami a priemyslom. 

K. Iždinský označil kandidáta za ukážkový príklad kandidáta do P SAV. Je skúsený riaditeľ, člen snemu. 
Otázka: Ako bude realizovať riadenie z Košíc? Odpoveď: Bude v Bratislave toľko, koľko bude treba, 
kancelária Úradu SAV bude zriadená aj v Košiciach, bude sa naplno venovať svojej funkcii v P SAV. 

I. Broska: Čo si myslíte o fonde na podporu stážistov? Odpoveď: Je to dobrá myšlienka, treba si 
rozmyslieť, ako to definovať a nájsť prostriedky. 

S. Gabáni: Aký je Váš názor na spájanie ústavov a využitie pozemkov v Košiciach. Odpoveď: Spojenie 
ústavov musí mať vždy dôvod. Pozemky v Košiciach chceme po dohode racionálne využiť. 

K. Nemoga: Hodnotenie ústavov musí byť spravodlivé, aby bolo akceptované. Čo treba zmeniť? 

Odpoveď: Môžem pomôcť svojimi skúsenosťami, ale zatiaľ som sa tejto otázke nevenoval. K. Iždinský 
konštatoval, že predseda SAV sa bude mať o koho oprieť. 

K. Gmucová vyjadrila názor, že nie vždy majú všetci členovia P SAV vopred preštudované všetky 
materiály predložené na prerokovanie na zasadaní P SAV. Ako k tomu bude pristupovať? Odpoveď: 
Bude pracovať tak, aby on mal. 

 

Pavol Siman – pracovník Ústavu vied o zemi, v .v. i. Prišiel na SAV v roku 2006 z Geologickej služby. 
Viac období bol členom P SAV,  vrátane zastávania funkcie podpredsedu pre 1. ddelenie vied SAV. Chce 

sa venovať klimatickej zmene a životnému prostrediu, lebo je to vitálna otázka spoločnosti, ako aj 

vytvárať prepojenia v tejto oblasti naprieč oddeleniami vied. Treba zlepšiť aj prepojenie Úradu SAV 

a Centra spoločných činností SAV, v. v. i. Chýba aj akreditácia/hodnotenie tejto organizácie. 

K. Nemoga: Čo treba urobiť na posilnenie horizontálnych projektov? Odpoveď: Dalo by sa vytvoriť 
pracovisko, napríklad na Kramároch, kde by sa mohli stretávať ľudia z rôzneho prostredia, možno niečo 
zafinancuje aj štát. 

I. Broska skonštatoval, že životné prostredie a surovinová báza sú oblasti, kde sa bude treba angažovať. 
Odpoveď: Zmena klímy si vyžaduje zmenu života aj technológií, a to vyžaduje suroviny a rozvoj 

cirkulárnej ekonomiky.  

Y. Velísková a M. Ťapajna mali praktické otázky k činnosti Správy účelových zariadení. Po požiadavke 
riaditeľa na práce by ich mala správa vykonať (elektrické zariadenia, údržba, opravy a podobne). 

Odpoveď: SÚZ bude treba rozšíriť, aby tieto práce vykonávala. 
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Y. Velísková privítala existenciu zdieľaných laboratórií. Máme ich zoznam? Sú stanovené pravidlá? 

Odpoveď: Do národného projektu bolo vybraných 25 návrhov. Ešte to nie je dokončené, ale 
predstavuje to významný krok. Po schválení sa zrealizujú príslušné zmluvy o spolupráci. 

 

Ján Zelenka – pracovník Ústavu informatiky SAV, v. v. i. (od roku 2016 IIa, 53 publikácií,  H-index 8). 

Skúsenosti má ako vedúci oddelenia ústavu a podpredseda VR ústavu. Chce sa venovať bezpečnosti 
komunikácie, mladým výskumníkom a doktorandom a interdisciplinárnej spolupráci.  

K. Gmucová uviedla, že na webovom sídle SAV sú aj neaktuálne dokumenty. Starostlivosť o WEB nielen 

po technickej/bezpečnostnej stránke, ale aj po obsahovej, je potrebná. Bude sa tomu venovať? 
Odpoveď: Áno. 

K. Iždinský spomenul, že štandardný postup je, že pracovník si buduje svoju kariéru, postupne chápe 

procesy, a napokon kandiduje do P SAV. Odpoveď: Áno, cítim to ako hendikep, ale kolegovia ma 
podporili. Ako člen VR som získal určité skúsenosti. 

I. Broska čiastočne oponoval K. Iždinskému, internetová bezpečnosť je dôležitá otázka, preto odborník 

je v P SAV potrebný. Položil konkrétne otázky: Na koľko percent sme teraz chránení? Prečo je naša 
stránka občas označovaná ako nedôveryhodná? Odpoveď: Na toto zatiaľ nemám odpoveď, ale buduje 
sa CSIRT SAV a prvé kroky už boli vykonané. M. Tyšler: Výpočtové stredisko SAV ponúka základné 

služby, ale túto oblasť treba rozšíriť. 

S. Gabáni: Na STU má každý pracovník 1 TB na oblaku, my máme 5 GB. Prečo? Odpoveď kandidát 
nemohol dať, lebo sa doteraz týmto otázkam nevenoval. K. Gmucová pripomenula, že kandidát by 

pravdepodobne viedol Komisiu SAV pre informačné a komunikačné technológie, a tieto otázky bude 

potom riešiť. 

K bodu 5 

Bol prediskutovaný ďalší postup volieb. 

K bodu 6 

Predsedníčka 1. komory Snemu SAV K. Gmucová ukončila zasadnutie komory o 15:20 hod. 

 

Zapísal: K. Nemoga 

Overil: M. Kadúc 

 

V Bratislave, dňa 24. 2. 2025 

       Katarína Gmucová 

      predsedníčka 1. komory Snemu SAV 

 


